



គណៈកម្មាធិការដើម្បីការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌ នៅកម្ពុជា

Committee for Free and Fair Elections in Cambodia

ខុមហ្វ្រែល COMFREL

ថ្ងៃទី១៣ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១១

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

ស្តីពី

សកម្មភាពខុមហ្វ្រែល សង្កេតបរិយាកាសបោះឆ្នោតក្នុងអំឡុងពេល

ពិនិត្យបញ្ជីឈ្មោះ និងចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត

គណៈកម្មាធិការខុមហ្វ្រែលបាន និងកំពុងធ្វើសកម្មភាពសង្កេតពីបរិយាកាសសន្តិសុខ និងសិទ្ធិនយោបាយនៃដំណើរការពិនិត្យបញ្ជីឈ្មោះ និងចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតសម្រាប់ជ្រើសរើសក្រុមប្រឹក្សាឃុំ/សង្កាត់ឆ្នាំ២០១២។

ខុមហ្វ្រែលក៏បាន និងកំពុងសង្កេត និងអប់រំអ្នកបោះឆ្នោតពីដំណើរការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត និងពិនិត្យបញ្ជីបោះឆ្នោត ការសង្កេតស្រាវជ្រាវការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត និងសវនកម្មបញ្ជីឈ្មោះបោះឆ្នោតឆ្នាំ២០១១ ការសង្កេតលើប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយ និងការប្រើប្រាស់ធនធានរដ្ឋនៅទូទាំងរាជធានី-ខេត្ត។

លោក គល់ បញ្ញា នាយកប្រតិបត្តិនៃគណៈកម្មាធិការខុមហ្វ្រែលបានមានប្រសាសន៍ថា *“លទ្ធផលនៃការសង្កេតទាំងនេះនៅមុនដំណាក់កាលបោះឆ្នោតឆ្នាំ២០១២ និងក្នុងអំឡុងពេលចុះឈ្មោះឆ្នាំនេះនឹងជួយរួមចំណែកក្នុងការទាមទារឲ្យមានការបោះឆ្នោតដ៏យុត្តិធម៌ និងសុចរិតភាពថែមទៀត ជាពិសេសសម្រាប់ការបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០១២ និងការបោះឆ្នោតខាងមុខៗទៀត។”*

វិធីសាស្ត្រនៃសកម្មភាពនីមួយៗត្រូវបានបង្កើតឡើង ហើយអ្នកសង្កេតការណ៍ត្រូវបានបណ្តុះបណ្តាលបន្ថែមដើម្បីឲ្យការងារសង្កេតការណ៍មានប្រសិទ្ធិភាព។

សម្រាប់ការងារសង្កេតការចុះឈ្មោះ និងពិនិត្យបញ្ជីឈ្មោះ ខុមហ្វ្រែលដាក់អ្នកសង្កេតការណ៍ចល័តចំនួន៧៣រូបនៅទូទាំងរាជធានី-ខេត្ត។ ជាមួយគ្នានេះ ខុមហ្វ្រែល ក៏កំពុងធ្វើការអប់រំអ្នកបោះឆ្នោតតាមរយៈប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយរៀងរាល់ថ្ងៃចំនួន និងអង្ការ ពីម៉ោង៧:៣០ នាទី ដល់ម៉ោង ៨:៣០នាទីព្រឹក តាមរយៈវិទ្យុ FM 105 MHz និងតាមរយៈការផ្ញើសារតាមទូរស័ព្ទដៃ (SMS)។

នៅក្នុងអំឡុងនេះដែរ អ្នកសង្កេតការណ៍២៦០នាក់ពីបណ្តាញខុមហ្វ្រែល និងអង្គការដៃគូផ្សេងៗទៀត នឹងត្រូវដាក់ពង្រាយដើម្បីធ្វើការស្ទង់មតិអ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត និងធ្វើសវនកម្មបញ្ជីបោះឆ្នោតឆ្នាំ២០១១ ដែលមានសំណាកការិយាល័យបោះឆ្នោតចំនួន៨៥០ ធ្វើការសម្ភាសអ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតចំនួនប្រមាណ ៨៧០០ នាក់ នៅគ្រប់រាជធានី-ខេត្តទូទាំងប្រទេស។

ខុមហ្វ្រែល ក៏មានអ្នកសង្កេតការណ៍ចំនួន៩រូប ដើម្បីសង្កេតទៅលើប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយអេឡិចត្រូនិចចំនួន ១០ ផងដែរ ពីការផ្សព្វផ្សាយតួអង្គនយោបាយដែលត្រូវប្រកួតប្រជែងក្នុងការបោះឆ្នោតខាងមុខ។

Vision : A democratic society that democratization in particular democratic elections are promoted and qualified to bring benefits to people.
ទស្សនៈវិស័យ ៖ ដើម្បីឲ្យការបោះឆ្នោតមានអត្ថប្រយោជន៍ ដែលប្រកួតប្រជែងជាពិសេសគឺប្រជាធិបតេយ្យ។

ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយទាំងនោះរួមមានប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយរដ្ឋ និងឯកជនដូចជា ទូរទស្សន៍ជាតិកម្ពុជា (១១ក) ទូរទស្សន៍ ស៊ីធីអិន (CTN) ទូរទស្សន៍បាយ័នព័ត៌មាន វិទ្យុជាតិ AM 918 KHz វិទ្យុជាតិ FM 96 MHz វិទ្យុ FM 105 MHz វិទ្យុ FM 106.5 MHz វិទ្យុអាស៊ីសេរីភាសាខ្មែរ វិទ្យុសម្លេងសហរដ្ឋអាមេរិកភាសាខ្មែរ និង វិទ្យុបារាំងអន្តរជាតិភាសាខ្មែរ។

ខុមហ្វ្រែល ក៏នឹងសង្កេតការប្រើប្រាស់ធនធានរដ្ឋសម្រាប់បំរើឲ្យគណបក្សនយោបាយផងដែរ។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមទាក់ទង:

លោក **សុខ ពិឡារ**, អ្នកសម្របសម្រួលផ្នែកអង្កេតខុមហ្វ្រែល, ០៨៩ ៥២៥ ៤៤៦, អ៊ីម៉ែល៖ pitour@comfrel.org

បេសកកម្ម ៖ បេសកកម្មរបស់ខុមហ្វ្រែល គឺជួយបង្កើតបរិយាកាសគួរជាទីពេញចិត្ត និងមានព័ត៌មានគ្រប់គ្រាន់ ទី១/ដើម្បីឱ្យមានដំណើរការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌ តាមរយៈការបញ្ចុះបញ្ចូល តស៊ូមតិ ដើម្បីទទួលបាននូវក្របខ័ណ្ឌច្បាប់សមរម្យ, ការអប់រំដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានដល់អ្នកបោះឆ្នោត អំពីសិទ្ធិ និងសកម្មភាពចូលរួមសង្កេតការណ៍របស់ពួកគេ ដែលអាចរារាំងនូវភាពមិនប្រក្រតី ព្រមទាំងផ្តល់នូវរបាយការណ៍អង្កេតយ៉ាងទូលំទូលាយ និងឆាប់រហ័ស ដើម្បីអាចឱ្យមានការវាយតម្លៃលើដំណើរការបោះឆ្នោតមួយដែលមិនលំអៀង និងមិនប្រកាន់បក្សពួក ទី២/ ដើម្បីឱ្យមានអត្ថន័យនៃដំណាក់កាលក្រោយពេលបោះឆ្នោត តាមរយៈការអប់រំ និងវេទិកាសាធារណៈក្នុងគោលបំណងជំរុញលើកទឹកចិត្តប្រជាពលរដ្ឋឱ្យចូលរួមក្នុងកិច្ចការនយោបាយ និងការធ្វើសេចក្តីសម្រេចនានា ការតស៊ូមតិ/បញ្ចុះបញ្ចូលដើម្បីឱ្យមានការកែទម្រង់ដំណើរការបោះឆ្នោតដែលបង្កើននូវគណនេយ្យភាព (ការទទួលខុសត្រូវ) របស់មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត ព្រមទាំងផ្តល់នូវរបាយការណ៍អង្កេតយ៉ាងទូលំទូលាយ និងឆាប់រហ័ស ដើម្បីអាចឱ្យមានការវាយតម្លៃមួយដែលមិនលំអៀង និងប្រកាន់បក្សពួកទៅលើការបំពេញកម្មវិធីនយោបាយ និងដំណើរការអនុវត្តន៍ ការងាររបស់មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត។